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  ОБРАЗОВАЊЕ

RAZGOVOR S POVODOM: DR LADISLAV FEKETE,  
DIREKTOR GIMNAZIJE „VELJKO PETROVIĆ” - DOBITNICE VUKOVE NAGRADE

„FABRIKA” BUDUĆIH VELIKANA 
● Somborska gimnazija 

zaslužila je izuzetnu 
Vukovu nagradu prvenstveno 
zbog svojih učenika i činjenici 
da su upavo oni garanti buduć-
nosti našeg Sombora i budući 
velikani

Krajem sada već protekle ka-
lendarske godine, Kulturno-pro-
svetna zajednica Srbije saopštila 
je imena dobitnika prestižne Vu-
kove nagrade. Među dobitnicima 
je i Gimnazija „Veljko Petrović” 
iz Sombora. Ova nagrada bila je 
povod za razgovor 
sa dr Ladislavom 
Feketeom, direkto-
rom ove škole.    

● „Somborske 
novine”: U obra-
zloženju Kultur-
no-prosvetne za-
jednice Srbije sto-
ji da se Gimnaziji 
„Veljko Petrović” 
iz Sombora dode-
ljuje izuzetna Vu-
kova nagrada. Da li 
to znači da je i ko-
lektiv, kojim rela-
tivno kratko vreme 
rukovodite, izuzetan? Zašto je 
somborska gimnazija zaslužila 
ovu nagradu?

- Svaku školu prvenstveno 
čine njeni učenici. Talentovani, 
željni znanja, vredni, pametni i 
ambiciozni učenici uvek deluju 
motivirajuće u svom okruženju, 

ne samo na ostale učenike, već 
i na nastavni kadar. Gimnazi-
ja „Veljko Petrović“ oduvek je 
imala izuzetne učenike koji su 
kasnije, kao vrhunski stručnjaci, 
širom države i sveta pronosili ime 
naše škole i našeg grada. I danas 
je ista situacija. Za mnoge među 
našim doskorašnjim i sadašnjim 
učenicima,  smelo potpisujem da 
su budući velikani Sombora! Us-
pešno međudelujući sa izuzetnim 
pojedincima i ceo naš kolektiv 
je, nesumnjivo, izuzetan! Som-
borskoj gimnaziji je jednostav-
no predodređeno da i ubuduće, 
uz svoje izuzetne učenike, sa us-
pehom nastavi građenje i jačanje 
svoje jedinstvene i značajne obra-
zovno-vaspitne i kulturne uloge, 
kao i svoj uticaj u našoj sredini. 
Ovo opredeljenje prvenstveno te-
meljim na našoj 144 godina pri-
sutnoj tradiciji. Vukova nagrada 
je pravovremena i prava potvrda 
najšireg uvažavanja i podrške Gi-
mnaziji „Veljko Petrović“, kao i 
svih njenih postignutih rezultata 

proizašlih iz takvog opredeljenja. 
Prvenstveno zahvaljujući svojim 
učenicima i činjenici da su upra-
vo oni garanti budućnosti našeg 
Sombora.  

● SN: Somborski gimnazi-
jalci se čak i u daleko širem 
okruženju prepoznaju po zna-
nju stečenom u školi. Veliki broj 
vaših đaka su republički prva-
ci ili su stizali do ovoga nivoa 
takmičenja u raznim naučnim 
disciplinama.

- Ubeđen sam da je Gimnazija 
„Veljko Petrović“ 
mala/velika fabri-
ka budućih vrhun-
skih poznavalaca 
informacionih 
tehnologija, srp-
skog jezika i knji-
ževnosti, istorije, 
biologije, fizike, 
matematike, he-
mije, mađarskog 
jezika i književ-
nosti, engleskog i 
nemačkog jezika, 
geografije, psiho-
logije, umetnosti i 
drugih društveno-

humanističkih nauka, kao i vr-
hunskih sportista. Svi znamo da 
je naš učenik osvajanjem bronza-
ne medalje na Svetskoj hemijskoj 
olimpijadi, gromoglasno promo-
visao i „izbacio“ našu gimnazi-
ju u orbitu najuspešnijih škola. 
Najviše priznanje ni našem timu 

biologa, fizičara i hemičara nije 
izostalo na nedavno održanom 
gradskom festivalu nauke, ne-
koliko naših učenika iz godine 
u godinu dodatno se usavršava 
u Petnici, a tu su i republički i 
međunarodni uspeh naših mla-
dih pisaca, pesnika, likovnih i 
muzičkih umetnika. „Golubića” 
na „Veljkovim danima“ (već) su 
osvojila dva naša učenika. Kao 
jedan od najznačnijih podataka 
moram da ukažem i na činjeni-
cu da se od naših učenika njih 
više od 90% upisuju na fakulte-
te, od toga skoro 80% na željene 
studije, a oko 60% su studenti 
na budžetu.   

● SN: Osim obrazovne, Gi-
mnazija „Veljko Petrović” ima 
i svoju misiju na polju kulture. 
Organizuju se izložbe slika, če-
sto su vam gosti eminentni na-
učnici, atašei za kulturu raznih 
ambasada, pisci i pesnici...

- Zadatak škola nije samo da 
obrazuje učenike, već i da na njih 
deluju vaspitno. Rukovodeći se 

izrekom „da je bolje po-
kazati gram ličnog pri-
mera umesto tone ubeđi-
vanja“ i donekle nastav-
ljajući ranije uspostav-
ljenu praksu u određe-
nim segmentima kultur-
no-vaspitnog delovanja, 
somborska gimnazija je 
odnedavno novoformuli-
sala svoju viziju u prav-
cu i sa željom izrastanja 
u „otvorenu gimnaziju“. 
Pod time se podrazume-
vaju sva naša nastoja-
nja da Gimnazija „Velj-
ko Petrović“ postane šire 
prepoznatljiv i prihvaćen 
centar kulturnih, književ-
nih, likovnih, muzičkih, 
stručnih i naučnih doga-
đanja, susreta, radionica 
i skupova.

Trenutno, primarni cilj 
nam je da našim učenici-
ma omogućimo, po prin-
cipu „iz prve ruke“, da 
se skoro svakodnevno 
susreću i da borave u okruženju 
sa umetnošću, da što češće uče-
stvuju i/ili da prisustvuju razli-
čitim kulturnim događanjima i 
promocijama, naučnim, stručnim 
i/ili popularnim predavanjima, 
korisnim radionicama i akcijama, 
realizaciji projekata... Imamo ve-
liku i nesebičnu pomoć i podršku 
mnogih. Istaknuti prijatelji gimna-
zije su i akademik Rajko Igić, kao 

i akademik Ivan Gutman, a naj-
značajnija je podrška našeg grada 
koji je u prošloj godini odobrio 
realizaciju dva učenička projek-
ta. Uspeli smo otkupiti skulpturu 
beogradskog vajara dr Dragana 
Rajšića „Nebeski mehaničar“, 
posvećenu naučniku Milutinu 
Milankoviću koja je postavlje-
na u hodniku na  prvom spratu 
škole. Prostorije škole uveliko 
su obogatile slike Maje Šarac, 
Srđana Bulata, Zorana Stošića 
Vranjskog, Ištvana Viraga, Tatja-
ne Dimitrijević, Kristine Benja i 
Branislava Gajića. Sledeća plani-
rana izložba je izložba slika koje 
su u vlasništvu članova kolektiva, 
a koja će, prema najavama, biti 
veoma zanimljiva.

●SN: Grad Sombor prepo-
znaje sve vrednosti i ulogu koju 
gimnazija ima u zajednici i na 
neki način to i finansijski pra-
ti i podržava. Uskoro bi treba-
lo da dobijete i novu fiskultur-
nu salu?

- Zahvaljujući ranije urađenom 

projektu i našoj uspešnoj aplikaciji 
na konkursu Ministarstva privre-
de, Gimnaziji „Veljko Petrović“ su 
prošle godine odobrena sredstva 
za realizaciju rekonstrukcije i do-
gradnju fiskulturne sale. Ugovor 
sa somborskim izvođačem radova 
je nedavno potpisan, tako da će 
se sa radovima uskoro započeti. 
Pri tome važno je napomenuti da 
od svega toga ne bi bilo ništa da 
celu „priču“ od samog početka 
nije pratila iskrena podrška gra-
da Sombora. Naime, naša lokalna 
samouprava preuzela je obavezu 
sufinansiranja realizacije ovog 
projekta sa 50% ukupne neto ce-
ne radova, plus plaćanja PDV-a na 
celokupnu cenu, što ukupno iznosi 
blizu 25 miliona dinara.   

●SN: Ima li izgleda da som-
borska gimnazija proširi svoju 
obrazovnu delatnost uvođenjem 
nekog novog smera? Svedoci 
smo „borbe” škola za svakog 
đaka i usklađivanja obrazovnih 
profila sa savremenim tehnološ-
kim i privrednim tokovima.

- U svim školama je ovih da-
na najaktuelnija tema plan upisa 
za sledeću školsku  godinu. Gi-
mnazija „Veljko Petrović“ je još 
ranije ugradila u svoj novi trogo-
dišnji razvojni plan otvaranje no-
vog specijalističkog računarskog 
smera. U međuvremenu smo o 
tom našem cilju poslali pisanu 
informaciju učenicima sedmih i 
osmih razreda osnovnih škola u 
ZBUO, a nakon toga smo sprove-
li i anketu o njihovoj zaintereso-
vanosti. Na osnovu vrlo povoljne 
povratne informacije, Školski od-
bor je jednoglasno doneo odluku 
o neophodnosti ulaska u proces 
otvaranja novog specijalističkog 
smera. Nakon podnošenja elabora-
ta jedino nam ostaje da sačekamo 
odluku nadležnog ministarstva. 
Lično sam veliki optimista, jer 
pored izuzetnih desetogodišnjih 
rezultata naših učenika na repu-
bličkim takmičenjima iz progra-
miranja, velike zainteresovanosti 
za ovaj smer u našem okruženju, 
ogromnom deficitu IT kadrova, 
povoljan odgovor Ministarstva 
prosvete, nauke i tehnološkog 
razvoja samo može/treba da po-
drži i činjenica da je somborska 

Gimnazija „Veljko Petrović“ do-
binik izuzetne Vukove nagrade za 
2016. godinu!

● SN: Na početku smo još 
jedne kalendarske godine, pa je 
nekako logično da Vas pitamo i 
za buduće planove?

- Svi naši planovi imaju jedan 
zajednički nazivnik, a koji je iska-
zan brojem 2022. To je godina u 
kojoj će Gimnazija „Veljko Pe-
trović“, u zajedništvu sa gradom, 
Pokrajinom i Republikom, biti u 
prilici i imati obavezu da na prikla-
dan način obeleži 150. godišnjicu 
postojanja, rada i doprinosa druš-
tvenoj zajednici. Za tu priliku, sada 
već kao dobitnici izuzetne Vukove 
nagrade, stalno osmišljavamo no-
ve pripremne aktivnosti. Sve ove 
aktivnosti i/ili akcije imaju funk-
ciju obezbeđenja najšire moguće 
podrške uspešnom ostvarenju naše 
skorašnje obaveze. Ovde ću spo-
menuti samo one najvažnije, a to 
su osnivanje alumni organizaci-
je Gimnazije „Veljko Petrović“, 
fondacije i otvaranje sedmog i 
osmog razreda osnovne škole za 
talentovane učenike za matema-
tiku. Sa praksom pripreme goto-
vih projekata želimo obezbediti 
mogućnost stalnog apliciranja za 
sredstva iz domaćih i evropskih 
fondova. Nastavićemo sa jačanjem 
naše međunarodne saradnje, a ta-
kođe želimo konkretnije sarađi-
vati sa somborskim Pedagoškim 
fakultetom i Muzičkom školom, 
svim gimnazijama u ZBUO, ali i 
sa gimnazijama iz Valjeva, Srem-
ske Mitrovice, Novog Sada i Be-
ograda. Kao ustanova od poseb-
nog značaja za mađarsku nacio-
nalnu manjinu očekujemo dalje 
jačanje pomoći od strane Saveta 
mađarske nacionalne zajednice. I 
na kraju želim naglasiti svoj stav 
da Gimnazija „Veljko Petrović“, 
ostvarenjem spomenutih planova, 
proizašlih iz njenih dosadašnjih 
rezultata i uspeha, uz obezbeđe-
nje najšire moguće podrške, daće 
zasigurno svoj istaknuti doprinos 
društvenoj zajednici, konkretno 
da Sombor u bliskoj budućnosti 
postane univerzitetski centar, a 
što ne i srpski Heidelberg. A to 
je zajednički strateški cilj i za-
datak svih nas!

Dr Ladislav Fekete

Poseta „Majkrosoftu”

Otvaranje skulpture „Nebeski mehaničar”


